



Canadian Academy of Health Sciences
Académie canadienne des sciences de la santé



Donna Thomson is a caregiver, author and advocate. Her experience was shaped by caring for her son who has cerebral palsy and is medically complex. Donna is the co-author (with Dr. Zachary White) of *The Unexpected Journey of Caring: The Transformation of Loved One to Caregiver* (Rowman & Littlefield, 2019) and author of *The Four Walls of My Freedom: Lessons I've Learned From a Life of Caregiving* (The House of Anansi Press, 2014). Donna is a co-designer and co-instructor of The Family Engagement in Research Course and the facilitator of the Caregiving Essentials Course both at McMaster University.

Donna is a co-author of "Time to be counted: COVID-19 and intellectual and developmental disabilities"—an RSC Policy Briefing. For the Ontario Ministry of Health, Donna sat on The Expert Group on Home and Community Care and on the Working Group on Complex Care for Adults with Developmental Disabilities.

***Donna Thomson** est fournisseuse de soins, auteure et militante. Son expérience a été façonnée par les soins qu'elle a prodigués à son fils atteint d'une paralysie cérébrale et de pathologies complexes. Donna est co-auteure (avec le Dr Zachary White) de *The Unexpected Journey of Caring: The Transformation of Loved One to Caregiver* (Rowman et Littlefield, 2019) et auteure de *The Four Walls of My Freedom: Lessons I've Learned From a Life of Caregiving* (The House of Anansi Press, 2014). Donna a contribué à l'élaboration et participe à l'enseignement du cours *The Family Engagement in Research* à l'Université McMaster où elle est également animatrice du cours *Caregiving Essentials Course*. Donna a participé à la rédaction d'une note de breffage de la SRC « Le temps d'être pris en compte : la COVID-19 et les déficiences intellectuelles et développementales ». Donna a siégé au Groupe d'experts pour l'examen des soins à domicile et en milieu communautaire du ministère de la Santé de l'Ontario, ainsi qu'au Groupe de travail sur les soins complexes pour les adultes ayant une déficience intellectuelle.*